
Transportudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 15. september 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Spørgsmål 679
Rambøll argumenterer i sin pressemeddelelse fra 6. maj 2022 om miljøkonsekvensrap-
port for Lynetteholm, at den amerikanske artikel, der var blevet anvendt som argument 
for at fastsætte udvaskningsværdien af næringsstoffer ved klapning til ca. 1 %, kunne 
have været udeladt uden at påvirke konklusionen om, at klapningen ikke ville medføre 
væsentlige negative konsekvenser for havmiljøet. I pressemeddelelsen – der udgives 
efter mediekritikken af anvendelsen af den amerikanske artikel - angives det, at en 
tabelværdi på 0,99 % baseret på ældre og nyere prøvetagninger, alene kan udgøre 
beregningsgrundlaget for konklusionen om udvaskningen af næringsstoffer ved klapning 
ift. Lynetteholm projektet. Vil ministeren oplyse, om der findes skriftligt materiale fra ud-
arbejdelsen af miljøkonsekvensrapporten, hvor tabelværdien på 0,99 % anvendes til at 
konkludere, at udledningen af kvælstof fra klapningen vil være under 1 procent? Og vil 
ministeren i så fald sørge for at tilvejebringe dokumentation herfor?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Zimmer (FG).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susanne.Zimmer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mogens Jensen
formand
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